
 

Gemeenteraad 4 februari 2020 Pagina 1 

MEMORIE VAN TOELICHTING 

Zitting van 4 februari 2020 

 

OPENBARE ZITTING 

1. Proces-verbaal van de zitting van de gemeenteraad van 7 januari 2020 - goedkeuring. 

Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om over te gaan tot de goedkeuring van het proces-verbaal 

van de zitting van de gemeenteraad van 7 januari 2020. 

2. Gemeentelijke commissie voor ruimtelijke ordening (Gecoro) - huishoudelijk reglement - 

goedkeuring. 

De Gemeentelijke Commissie voor Ruimtelijke Ordening  (Gecoro) werd opnieuw samengesteld via 

gemeenteraadsbeslissing van 4 juni 2019. De werking van de GECORO wordt geregeld via een 

huishoudelijk reglement. 

Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om een nieuw huishoudelijk reglement goed te keuren. 

3. Modelovereenkomst van tijdelijke bezetting of bezetting ter bede van een perceel grond 

eigendom van de stad Wervik - goedkeuring. 

Voor het gebruik van de gronden van stad Wervik, waarbij het gaat om een precair gebruik in 

afwachting van iets en we dus onzeker zijn omtrent de duur, hebben we een modelovereenkomst 

opgemaakt : overeenkomst van tijdelijke bezetting of bezetting ter bede van een perceel grond 

eigendom van de stad Wervik. 

 

In deze overeenkomst wordt uitdrukkelijk bepaald dat dit niet gaat om een pachtovereenkomst! Het 

gebruik is kosteloos. De bezetter dient het goed als een goede huisvader te onderhouden, mag geen 

constructies aanbrengen en de enige afsluiting die wordt toegelaten zijn levende hagen, waarbij 

voorafgaandelijk de toestemming wordt gegeven door de stad om deze aan te planten.  

 

Het grote voordeel van deze overeenkomst is dat de stad de mogelijkheid heeft om op zeer korte 

termijn te beschikken over de gronden, dit binnen de 3 maanden na verzoek van ontruiming. In 

uitzonderlijke gevallen kan deze termijn verlengd worden indien de grond nog dient gerooid te worden. 

Het onderhoud van deze percelen dient ook niet meer te gebeuren door onze eigen stadsdiensten 

indien een dergelijke overeenkomst wordt afgesloten voor een perceel.   

 

Voorbeeld van een perceel dat in aanmerking komt voor deze overeenkomst : perceel gelegen in de 

Geluwesesteenweg, 33029A0561D, dat recentelijk werd aangekocht ten behoeve van RUP 

brandweer. De pachterovereenkomst met de vorige eigenaar werd beëindigd waardoor het perceel 

sinds 01/01/2020 braak komt te liggen. De vorige pachter heeft interesse om dit perceel verder te 

gebruiken. 

 

 

 

 

4. Samenwerkingsovereenkomst erfgoeddepot Trezoor - goedkeuring. 

In 2011 sloten de provincie West-Vlaanderen, de intergemeentelijke projectvereniging zuidwest en de 
stad Kortrijk een samenwerkingsovereenkomst af.  
 
Door de grote versnippering en verspreiding van het regionale erfgoed viel in 2013 de beslissing om 
werk te maken van een nieuw erfgoeddepot voor het zuiden van West-Vlaanderen.  
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In de periode 2015-2017 verklaarden de provincie en de Vlaamse overheid zich bereid om dit traject 
te begeleiden en financieel te steunen met een bedrag van respectievelijk 2.000.000 EUR en 500.000 
EUR.  
 
De stad Kortrijk treedt op als trekker, bouwheer en exploitant. Het Erfgoeddepot Trezoor werd in mei 
2018 in gebruik genomen. In een eerste fase werden de Kortrijkse erfgoedcollecties gecentraliseerd in 
Trezoor. In een tweede fase kan het Erfgoeddepot, vanaf het najaar van 2019 de erfgoedcollecties uit 
de regio zuidwest opnemen.  
 
De raad van bestuur van zuidwest werkte samen met de stad Kortrijk een 
samenwerkingsovereenkomst uit die de afspraken tussen de lokale besturen vastlegt.  
De samenwerkingsovereenkomst legt de principes vast tot herberekening van de prijs bij de aanvang 
van elke legislatuur, de communicatie rond het depot en de basisprincipes tot sterke onderlinge 
samenwerking. De overeenkomst wordt getekend door alle lokale besturen in Zuid-West-Vlaanderen 
die in het traject willen meestappen.  
 

 

Als betrokken bestuur in de samenwerking rond cultureel erfgoed, behoort de Intercommunale Leiedal 

mee tot de doelgroep van Trezoor als intergemeentelijk erfgoeddepot voor Zuid-West-Vlaanderen.  

Het depot wordt beheerd door de Stad Kortrijk, zuidwest neemt een ondersteunende rol op. Trezoor is 

er als bewaarplek voor alle erfgoedobjecten waar u als bestuur waarde aan hecht, maar waar u lokaal 

geen passende bewaarplek of expertise voor hebt. 

Nu het depot werd opgeleverd en geopend in 2018, en de Kortrijkse stedelijke collecties reeds 

verhuisden, bereiden de Stad Kortrijk en zuidwest de eerste bewegingen voor van partnercollecties uit 

de streek.  

Vóór 1 september werd ook een subsidieaanvraag als gesubsidieerd onroerenderfgoeddepot 

voorbereid. Deze is goedgekeurd en dit betekent dat we voor de deelwerking rond archeologische 

collecties en onroerend erfgoed, een erkenning hebben ontvangen waardoor we de kosten kunnen 

drukken.  

 

Graag vragen we u de bijgevoegde samenwerkingsovereenkomst goed te keuren. Deze legt 

definitief onze rol als prioritaire partner in de samenwerking vast. De overeenkomst schept ook 

heldere financiële voorwaarden over het gebruik van het depot en de opvolging van de samenwerking. 

De tekst werd eerder goedgekeurd door de Gemeenteraad van Kortrijk en de raad van bestuur van 

zuidwest. 

 

Het erfgoeddepot van de stad Wervik is te klein geworden voor alle materialen die binnen gebracht 

worden. Daarom wordt er gekozen om het groter materiaal zoals bepaalde machines, het gevoelig 

materiaal zoals textiel en de archeologische collecties die jaarlijks binnen komen, op te slaan in het 

erfgoeddepot Trezoor.  

De collecties blijven eigendom van de stad Wervik maar ze worden op een professionele en 

gecontroleerde manier bewaard en beheerd in het erfgoeddepot Trezoor. 

 

In het budget van de stad Wervik werd vanaf 2020 6.390 euro per jaar ingeschreven voor de opslag 

van de hierboven beschreven objecten. Hiermee rekenen we op ongeveer 70 vierkante meter. 

 

De kostprijs zou standaard 110 euro de vierkante meter per jaar bedragen. Voor de archeologische 

collectie zal de kostprijs lager liggen gezien de erkenning en de bijhorende subsidie. 

Zo kan je voor een standaard bruto vierkante meter het volgende rekenen 

1 betalende m2 =  12 archeologie bakken van 40x60x22 euronorm bakken (“ten gronde bakken”) 

1 betalende m2 = 7 m2 op het schilderijenrek 

De maximale hoogte is circa 2.4 meter. 
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6.390 euro op artikelnummer 64930002 -  beleidsitem 0729 met als omschrijving 

Werkingstoelage erfgoeddepot Trezoor. 

 

5. Samenwerkingsovereenkomst tussen Logo Leieland en stad Wervik - goedkeuring. 

Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om een samenwerkingsovereenkomst goed te keuren tussen 

Logo Leieland en stad Wervik, bestaande uit twee delen : 

 Uitrol van een lokaal preventief gezondheidsbeleid. 

 Invulling van de gemeentelijke preventiewerker. 

 

Deze samenwerkingsovereenkomst regelt de concrete samenwerking tussen stad Wervik en LOGO 

Leieland voor de implementatie van het project ‘Gezonde Gemeente’, dat als doel heeft het 

ontwikkelen van een performant lokaal gezondheidsbeleid. 

 

 

6. Aanvullend agendapunt ingediend door gemeenteraadslid Tom Durnez (CD&V) - Meer 

vrouw op straat met meer vrouwelijke straatnamen in Wervik-Geluwe. 

Door gemeenteraadslid Tom Durnez (CD&V) werd het volgend aanvullend agendapunt ingediend : 

 

Meer vrouw op straat met meer vrouwelijke straatnamen in Wervik-Geluwe 

 

Deze week konden we in de media vernemen dat men meer aandacht vraagt voor “meer vrouw op 

straat”.  Iemand pleitte zelfs om in iedere stad of gemeente een “moederstraat/laan/plein” te maken. 

 

Dit deed mij toch even nadenken hoe goed wij in Wervik ook ons best hebben doen hiervoor. 

 

Ik heb eens alle straatnamen bekeken en als je deze allemaal opneemt, dan kan je niet zeggen dat wij 

de kaart van de vrouwen in ons midden trekken. 

 

Mannelijke straatnamen komen heel veel voor.  Aandacht voor de dames beperkt zich tot : 

 De Grauwe Zusterstraat, 

 De Maagdenstraat, 

 Vrouwstraat. 

 

Dit bracht me op het idee dat we hier toch beter moeten kunnen doen.  Er is recent een 

hersamenstelling gebeurd van de straatnaamcommissie.  En er wordt in onze gemeente ook heel wat 

gebouwd. 

 

Waarom zouden wij in de toekomst – als er een nieuwe straatnaam moet gekozen worden – niet meer 

de kaart voor een vrouwelijke straatnaam trekken ? 

 

Daartoe moeten we op zoek naar bekende vrouwen in de geschiedenis van Wervik.  Vrouwen die het 

verschil gemaakt hebben op één of andere manier : in hun discipline, in de sport bijvoorbeeld of in het 

verenigingsleven, … 

 

Daarom mijn voorstel dat bij de zoektocht naar straatnamen bij voorkeur de kaart van de vrouwen 

getrokken wordt : “meer vrouw op straat”, ook in Wervik en Geluwe. 

 

Graag wil ik dit agendapunt ter stemming leggen en stel daartoe onderstaand besluit en 3 artikelen 

voor : 

 

Artikel 1 : 
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Bij het zoeken naar nieuwe straatnamen in onze stad willen wij een inhaalbeweging maken voor 

straatnamen die verwijzen naar vrouwen en komen tot meer vrouwelijke straatnamen. 

 

Artikel 2 : 

 

Wanneer meerdere straatnamen gezocht moeten worden én als de naam van een persoon gebruikt 

wordt als straatnaam, dan zal steeds de helft van de gekozen straatnamen bestaan uit vrouwelijke 

namen. 

 

Wanneer maar 1 straatnaam gekozen moet worden, gaat de voorkeur uit naar een vrouwelijk persoon. 

 

Artikel 3 : 

 

Dit wordt meegegeven aan alle commissies, raden, vergaderingen die samen zitten om te komen tot 

een voorstel van nieuwe straatnamen. 

 

 

7. Vragen, antwoorden en mededelingen. 

Vraag 1 – Ruimen en heraanplanten groenzone Stationstraat (ingediend door N-VA 

gemeenteraadslid Sanne Vantomme) 

 

De laatste maanden konden we niet naast de vele fietsdiefstallen kijken.   Op sociale media kon men 

het probleem jammer genoeg meermaals aanschouwen hoe onze mooie stad geteisterd wordt door 

een fietsdiefstallenplaag. 

 

Een aantal maanden geleden diende ik al een voorstel in om lokfietsen in te zetten om zo de 

diefstallen af te schrikken en om de gestolen fietsen te traceren.   Jammer genoeg ging het CBS niet 

in op mijn voorstel omdat men de nodig manschappen niet heeft bij de politie en omdat er gevreesd 

wordt dat de Franse autoriteiten niet zouden meewerken aan dit lovend project. 

 

Vorige weken konden we via sociale media volgen dat er opnieuw diefstallen gepleegd worden, veelal 

in de stationsomgeving. 

 

Op sociale media kon men vaststellen dat een dame tot tweemaal bestolen werd van haar fiets in één 

week tijd. 

 

Er hangen weliswaar camera’s maar om de sociale controle te verhogen vragen we om de groenzone 

aan de fietsrekken te rooien en her aan te planten. 

 

Zo worden de fietsrekken overzichtelijker vanaf de straatkant en zal het hopelijk ontradend werken om 

er fietsen te stelen. 

 

Door meer overzicht te bieden aan de fietsstallingen zal men hopelijk ook sneller de fietsdieven 

kunnen vatten. 

 

In bijlage een aantal foto’s van de groene muur aan de fietsenstallingen. 

 

Vraag 2 – Herstellen kasseistrook Menensesteenweg ter hoogte van Bootweg (ingediend door 

N-VA gemeenteraadslid Sanne Vantomme) 
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Met hoogdringendheid vragen we om de kasseistrook tussen het fietspad en de rijweg te herstellen ter 

hoogte van de Bootweg. 

 

In de vorige legislatuur werd deze al eens helemaal hersteld. 

 

Maar door het vele zware verkeer dat naar de industriezone Bootweg moet, is de kasseistrook 

opnieuw zwaar gehavend. 

 

Tientallen kasseien zijn er uitgereden en slingeren en rond. 

 

In het verleden gebeurden er al zware ongevallen (met blijvende letsels) op deze plaats omdat 

mensen er de controle over het stuur verloren toen ze over de kasseistrook reden. 

 

Deze vraag stelde ik al op een gemeenteraad in 2019 (aanslepende werken thv Bootweg) maar tot op 

heden zonder gevolg voor de kasseistrook. 

 

Hopend op een spoedig herstel. 

 

Vraag 3 – Toekennen eretitel aan mandatarissen (ingediend door N-VA gemeenteraadslid 

Belinda Beauprez) 

 

Mensen vanuit de gemeenteraad en/of vroegere OCMW-raad zetten zich dagelijks in voor de burgers 

van Wervik. 

 

Er zijn er onder hen die zich dan nogmaals onderscheiden door het aantal jaren dat zij lid zijn van de 

gemeenteraad en/of OCMW-raad waren. 

 

Daarom vraag ik dan ook dat wij niet uit het oog verliezen om deze mensen een dikke dankjewel te 

zeggen. 

 

Het is reeds een geruime tijd geleden dat mensen een eretitel kregen, kan dit spoedig worden 

georganiseerd ? 

 

Vraag 4 – Centraliseren van onderscheidingen tot één groot feest (ingediend door N-VA 

gemeenteraadslid Belinda Beauprez) 

 

Je kunt er niet omheen kijken, via media, TV, krant zie je vaak dat mensen uit verschillende disciplines 

een onderscheiding krijgen voor hun prestaties in andere steden of gemeentes. 

 

Dit doen ze vaak met 1 groot feest waar mensen in de kijker worden gezet. 

 

Hier in onze stad worden veel onderscheidingen gegeven, maar zijn wij meer bezig elk op ons eland 

van sport, cultuur, vrijwilligers, ereburgers, … 

 

Daarom durf ik te vragen kunnen de schepenen de koppen eens bij elkaar steken en misschien alles 

in 1 organisatie te gieten, zodat onze stad meer in de kijker komt. 

 

Het is zeer belangrijk dat wij de verdienstelijke mensen onderscheiden en hen op deze manier nog 

meer laten genieten van hun inzet op welk vlak dan ook. 

 

Aan volk zal het in geen geval ontbreken indien elk zijn eigen aanhang zou meebrengen. 
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Ik hoop dat met deze vraag daar eens over nagedacht kan worden omdat wij moeten fier zijn op 

mensen die zich inzetten voor onze stad Wervik en zo onze mensen en stad promoten. 

 

 

 


